
LETOS PRVA PRIZNANJA INOVATORJEM
Lani je izvršni odbor občinske raziskovalne skupnosti izvedel v

proizvodnih delovnih organizacijah naše občine ankete u inovacijski
in raziskovalni dejavnosti. V anketi je sodelovalo 14 delovnih organi-
zadj in tozdov delovne organizacije, ki ni iz naše občine. Rezultati an-
kete, ki naj bi bili v pomoč pri sestavljanju delovnih načrtov za nasled-
nje srednjeročno obdobje, so — kolikor seveda držijo — presenelljivi.

Vedno smo namreč mislili, da
inovacijske dejavnosti v naši ob-
čini pa tudi v Sloveniji nasploh,
skorajda ni. Podatki iz ankete pa
govore drugače. Prav vse anketi-
rane delovne organizacije so na-
vedle, da imajo srednjeročne na-
črte razvoja za obdobje
1975 — 1980. V anketi so našteli
le nekaj najpomembnejših nalog
iz tth načrtov, na primer razne
tehnološke izboljšave. Povsod
imajo tudi organizirane razvojne
službe, ki jih ponekod imenu jcjo
razvojni sektor, drugje tehnično
razvojni sektor ali tehnološka
priprava proizvodnje. Številode-
lavcev, ki delajo v razvojnih
službah, je glede na skupno šte-
vilo zaposlenih najvišje v Teolu
(10,5 % ) , nato pa se zvrste Indos
s 6,8 <%, Saturnus z 2,9 % ter Ko-
linska in Julon z 2,2 odstotka.
Večina v anketi sodelujočih po-
djetij ima tudi pravilnike o na-
grajevanju delavcev — inovator-
jev, vendar so ti največkrat se-
stavni deli pravilnikov o delitvi
osebnih dohodkov.

Na vprašanje. kako so nagra-
jeni inovatorji, je več delovnih
organizacij odgovorilo, da v
skladu s pravilnikom. Tak odgo-
vor seveda ne pove ničesar. De-
lovne organizacije Koiinska, Izo-
lirka, Slovenija ceste in Gradis

pa so kot način nagrajevanja na-
vedle denarne spodbude, javno
pohvalo in možnost študijs^ega
izpopolnjevanja.

Nekoliko nenavaden je poda-
tek, da večina delovnih organiza-
cij ne ve, kolikšno število prijav-
Ijenih oziroma s patenti zaščite-
nih izumov že imajo, ker o tem ni
nikakršne evidence. Trdijo pa,

• da je število izboljšav precejšnje.
V Papirnici Vevče ima|ozabele-
ženih okoli 200, priGradisu 100,
drugje pa precej manj. Tudi v
Kolinski so uporabili vse predla-
gane izboljšave, vendar njiho-
vega števila ne vedo. Na zadnjem
mcstu so Obloga — Slikoplasti-
ka, SGP Slovenija ceste, Perut-
nina in Protektor, kajti njihovi
delavci doslej še niso predlagali
nobene izboljšave.

Glede na rezultate ankete
lahko ugotovimo, da si inovacij-
ska dejavnosl utira pot v naše de-
lovne organizacije. Seveda, če ni
to dokaj ugodnu stanje le navi-
dezno. Ob tem namreč lahko
tudi pomislimo, da morda vsi od-
govori, zapisani v anketi, v re-
snici držijo.

V okviru občinske razisko-
valne skupnosti deluje tudi po-
sebna sedentčlanska komisija za
inovacije. Vsi njeni člani so tudi

sami inovatorji in so pripravljeni
sodelovati pri razvijanju te de-
javnosti v občini. Ob letošnjem
občinskem prazniku bo moščan-
ska raziskovalna skupnost prvič
podelila najboljšim inovatorjeni
priznanja, ki bodo obenem tudi
spodbuda za nadaljnje delo.
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